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عزم جزم کارگران هفت تپه برای بازسازی کارخانه
کارگران ش�رکت کش�ت و صنعت نیش�کر هفت تپه که به مطالبات اصلی خود از 
جمل�ه خلع ید بخش خصوص�ی، تعیین تکلیف مدیریت ش�رکت و دریافت حقوق 
معوقه رسیدند، با عزمی جزم و تلاشی مضاعف در حال بازسازی)اورهال( کارخانه و 

آماده سازی زمین های کشاورزی برای کشت هستند.
اوره��ال کارخان��ه از مس��ائل و دغدغه های مهمی ب��ود که به دلایل بلاتکلیفی ش��رکت و 
اعتصاب های مختلف رها شده بود؛ این تعمیرات اساسی بعد از واگذاری هفت تپه به شرکت 
توس��عه نیشکر و صنایع جانبی خوزس��تان در دستور کار این شرکت قرار گرفت و به سرعت 

آغاز شد.
ش��رکت توس��عه نیش��کر و صنایع جانبی برای ایجاد انگیزه در کارگران ابتدا ۲ ماه حقوق 
معوقه کارگران را پرداخت و اخیرا نیز معوقات آنها را به طور کامل تسویه کرد تا روحیه امید 

به نیروهای شرکت هفت تپه دمیده شود.
در ح��ال حاضر تمام کارگ��ران در بخش های مختلف کارخانه و زمین های کش��اورزی در 
حال اورهال و تعمیر اساس��ی دس��تگاه ها، ماشین آلات و آماده س��ازی زمین های کشاورزی 

برای کشت هستند.
برای بررس��ی روند اورهال به مرجعه کردیم و ابتدا با سرپرس��ت ک��وره آهک کارخانه هم 
صحبت ش��دیم؛ عبدالرضا احمدی تحولات مدیریتی شرکت و واگذاری آن به شرکت توسعه 

نیشکر و صنایع جانبی را مثبت ارزیابی کرد.
او همچنین اشاره ای به سخنان امیدبخش مدیرعامل جدید شرکت هفت په در روز معارفه 

داشت که گفته بود هیچ مشکلی از نظر تامین قطعات و اورهال کارخانه نداریم.
رسیدن قطعه و دستگاه های غلتک و اسکریپر از نظر احمدی ضروری است تا روند اورهال 
کارخانه ش��دت گیرد و روند اس��تحصال ش��کر از نیش��کر بهبود یابد؛ او تاکید کرد که حتی 
درصورت داش��تن نی خوب اگر کارخانه س��رحال نباشد، میزان اس��تحصال پایین می آید و 
ضایع��ات افزای��ش می یابد ضمن اینکه درص��ورت اورهال نکردن کارخان��ه زحمات کارگران 

کشاورزی هم هدر می روند.
سرپرس��ت کوره آهک کارخانه گریزی به گذش��ته داش��ت و به زمانی اشاره کرد که تعداد 
زیادی از قطعه ها در محیط کارخانه تولید می ش��دند و کارگران هنگام تعمیرات به س��رعت 

قطعات تولیدی را جایگزین قطعات خراب می کردند.
 او با بیان اینکه کارگاه ش��رکت هفت تپه یک چهارم کارگاه ش��هرک صنعتی اهواز است، 
اطمینان داد که با اصلاح دس��تگاه های شرکت هفت تپه ظرف یک تا ۲ سال همه چیز را به 

حالت اول و دوران شکوفایی برمی گردانیم.
در بازدید میدانی از بخش تجهیزات مکانیکی ش��رکت هفت تپه، کارگران ش��اغل در این 
بخش در حال شستش��و و ردیف کردن دستگاه ها برای تعمیر بودند؛ ابراهیم عباسی منجزی 
از فع��الان کارگری هفت تپه نیز که همواره مطالب��ات کارگران را فریاد می زد، در این بخش 
ش��اغل بود. او با اشاره به پیشرفت کاری از نظر ساماندهی ماشین آلات بعد از ورود مدیریت 
جدید شرکت به درخواست های لازم درخصوص نیاز به قطعات یدکی اشاره و بیان کرد: برای 
تامین این قطعات در بازرگانی تامین بودجه ش��ده و در روزهای آینده خریداری می ش��وند تا 

کار به صورت جدی برای یک بهره برداری خوب انجام شود.
این ش��اغل بخش کش��ت و کار نیز از واگذاری هفت تپه به شرکت توسعه نیشکر و صنایع 
جانبی ابراز خرسندی کرد و ادامه داد: اکنون امور خیلی خوب پیش می روند و ماشین آلات 
در چندین مزرعه به صورت همزمان در حال تهیه و آماده س��ازی زمین ها هس��تند و تاکنون 

۴۰۰ هکتار را برای کشت آماده کرده اند.
برای بررس��ی روند دقیق اورهال کارخانه دیداری با معاون صنعت ش��رکت کشت و صنعت 
نیش��کر هفت تپه داش��تیم؛ فرزام لطیفی با بیان اینکه اورهال با جدیت در حال انجام است، 
به کمبود قطعات یدکی اش��اره کرد و گفت: بعد از انتصاب مدیر بازرگانی ش��رکت، خریداری 

قطعات یدکی مورد نیاز به سرعت در حال انجام است.
بازس��ازی سنگ های آس��یاب و نصب آنها بعد از جوش��کاری های لازم از موارد مورد اشاره 
لطیفی بودند؛ او ادامه داد: مجموعه تعمیرات س��نگینی برای اورهال کارخانه در نظر داریم و 

امیدواریم با استارت کارخانه از یکم دی ماه عملیات نی پذیری را آغاز کنیم.
البته با توجه به اتفاقات چند ماه اخیر ش��رکت بنا به گفته معاون صنعت شرکت هفت تپه 
نمی توان گفت امس��ال میزان اس��تحصال شکر از نیشکر عدد خوبی می شود ولی امید بر این 
اس��ت که در س��ال های آینده این شرکت از نظر تولید ش��کر جزو شرکت های خوب توسعه 

نیشکر باشد.
آموزش پرس��نل هفت تپه و رس��اندن آنها به سطح نیروهای دیگر شرکت های زیرمجموعه 
شرکت توسعه نیشکر و صنایع جانبی مورد تاکید لطیفی بود و در این زمینه توضیح داد که 
هفت تپه در گذشته های نه چندان دور جزو بهترین های ایران بوده و اکنون برای رسیدن به 

آن دوران و پا گذاشتن جای پای پدرانمان باید آموزش های لازم به پرسنل داده شود.
پیگیری برای رفع کمبودهای واحد خوراک دام و واحد تولید زغال فشرده، شناخت تامین 
کنندگان گوجه کارخانه تولید رب و اخذ پروانه بهره برداری کارخانه الکل سازی برای تولید 

روزانه ۱۰ هزار لیتر از دیگر موارد مورد اشاره لطیفی بودند.  

آینده نگری و پیشنهاد های مدیریتی دکتر مسرور برای تیم مدیریتی 
آینده صندوق بازنشستگی فولاد؛

سبکی نوین و اخلاق مدارانه در انتقال مدیریت
ام�روزه ک�م بینی ها و بداخلاقی ها آف�ات مدیران اقتصادی اس�ت و علاج آن جز 

اخلاق مداری و دلسوزی و آینده نگری برای کشور و مردم نیست.
امروزه کم بینی ها و بداخلاقی ها آفات مدیران اقتصادی است و علاج آن جز اخلاق مداری و 
دلسوزی و آینده نگری برای کشور و مردم نیست. خدمت به بازنشستگان، آن هم بازنشستگان 
فولاد، با س��ختی های فراوانی که تحمل کرده اند، تنها نتیجه اش برداش��تن گام های مثبت در 
مدیریت صندوق بازنشس��تگی فولاد نیس��ت، بلکه گامی برداش��تن در راستای اعتلای نظام 
اقتصادی و اجتماعی کش��ور و در نهایت حرکت به س��مت شکوفایی نظام مقدس جمهوری 

اسلامی است.
کمتر پیش می آید که با تغییر مدیریت، آنهم تغییر مدیریتی که با تغییر دولت همراه بوده 
اس��ت، مدیر پیشین با گشاده رویی به انتقال تجربیات بپردازد و ضعفهای گذشته را بپذیرد و 
برای مش��کلات آینده پیشنهاد ارائه کند. کمتر اتفاق افتاده که مدیر پیشین دست همکاری 
تا انجام انتقال مدیریت بفش��ارد و راه برای همفک��ری و تعامل با مدیران آتی را باز بگذارد و 

دلسوزانه راهکار ارائه کند.
اما دیروز و با تکریم و معارفه مدیرعامل صندوق بازنشس��تگی فولاد و اس��تعفای مسرور از 
این س��مت آنهم بدلیل ل��زوم ارتباط نزدیک مدیر عامل صندوق ب��ا وزیر، زبان همه مدیران 
ارش��د وزارتخانه تعاون، کار و رفاه اجتماعی به تمجید گویا بود و از دوران پر از موفقیت وی 
می گفتند و از حسن تعاملش با مدیران ارشد جدید وزارتخانه و این برگ زرینی دیگری است 
بر دفتر سوابق مدیریتی وی. مدیری که هر کجا بود منشا اثر بود و توانست سابقه درخشانی 

از خود بر جای بگذارد.
مسرور در متن استعفایش نه تنها به شیوه مدیران دیگر گله نکرد، بلکه آرزوی توفیق کرد. 
نه تنها زبان انتقاد از مدیران فعلی و قبلی را باز نکرد، بلکه به تمجید از مدیران گذشته و فعلی 
پرداخت. نه تنها پش��ت مدیران تازه نفس را خالی نکرد بلکه با دلس��وزی برای بازنشستگان 
و کش��ور و آینده ایران اس��لامی، همه آنچه میخواس��ت انجام دهد که یا فرصت آن نبود، یا 
امکانات موجود اجازه نداد و یا ناقص ماند را به تیم آتی منتقل کرد و این یعنی اخلاق مداری 

و کنارگذاشتن جناح و گروه و حزب به نفع مردم.
مس��رور برای مدیران آتی میراثی گران بها از اقدامات بنیادی و اساس��ی برجای گذاشت که 

مختصر آن به شرح زیر است:
برخی اقدامات انجام شده در طول ۲۰ ماه مسئولیت مدیریتی

پرداخت معوقات 8 ساله بازنشستگان فولاد از سال 9۱ به مبلغ ۴۰۰ میلیاد تومان .
رشد ۱۱۱ درصدی سودآوری کل شرکت های صندوق در سال 99 نسبت به سال 98.

رشد ۱5۰ درصدی ارزش سهام شرکت های بورسی در ۲۰ ماه اخیر.
اجرای طرح همس��ان سازی و متناسب سازی حقوق بازنشستگان فولاد در سال 99 بدون 

کمک دولت از منابع داخلی به مبلغ 7۴5 میلیارد تومان.
برای اولین بار گزارش اکچوئری منتهی به پایان س��ال 97 با تلاش و جدیت بس��یار تدوین 
و به تایید س��ازمان حسابرسی کل کش��ور و خزانه داری کل به مبلغ 56 هزار میلیارد تومان 
رسید. برای اولین بار افزایش سه برابری سهم سود حاصل از سرمایه گذاری در تامین منابع 

بودجه در سال 99  بدست  آمد.
به منظور ش��فاف سازی حداکثری، سامانه داشبورد مدیریتی و شفافیت اطلاعات در حوزه 

های تولید ، فروش ، بودجه ، قراردادهای شرکت های تابعه و غیره را راه اندازی شد .
با هدف بهبود خدمت رسانی به بازنشستگان، زمان پرداخت هزینه های درمانی را به کمتر 

از ۱5 روز در سال 99 کاهش یافت.
تعداد مراکز درمانی طرف قرارداد را به ۲68۰ مرکز در س��ال 99 و 9۱53 مرکز در س��ال 
۱۴۰۰ افزایش یافت. برای اولین بار به منظور رفاه حال بازنشس��تگان فولاد، سامانه یکپارچه 

خدمات الکترونیکی را راه اندازی شد.

رییس اتاق مشترک بازرگانی ایران و سوییس 
اظهار داش�ت: اگر ما اقتصاد ب�دون برجام و راه 
حل برای FATF را در نظر بگیریم، چش�م انداز 
خیلی درخش�انی در چند س�ال آینده نخواهد 
داش�ت. اما اگر توافقی صورت بگیرد یک فصل 
ش�کوفایی اقتصادی پیش رو خواهیم داشت و 
تجار، بنگاه های اقتص�ادی و به طور کلی بخش 
خصوص�ی می توانن�د کارآفرین�ی و گس�ترش 
س�رمایه گذاری داش�ته باش�ند و اقتصاد ایران 
می تواند به رشدی که بعد از بازگشت تحریم ها 

از دست داد برگردد.
ش��ریف نظام ماف��ی در گفت وگو با ایلن��ا در مورد 
چشم ان��داز تجارت با اروپا اظهار کرد: نگاه همه تجار، 
بنگاه های اقتصادی و تولیدکنندگان به تحولات برجام 
و FATF است. از این نظر اگر ما اقتصاد بدون برجام 
و ب��دون راه حل ب��رای FATF را در نظ��ر بگیریم، 
چشم ان��داز خیل��ی درخشان��ی در چند س��ال آینده 
نخواهد داشت. اما اگر توافقی صورت بگیرد یک فصل 
ش��کوفایی اقتصادی پیش رو خواهیم داشت و تجار، 
بنگاه ه��ای اقتصادی و به ط��ور کلی بخش خصوصی 
می توانند کارآفرینی و گسترش سرمایه گذاری داشته 
باش��ند و اقتصاد ایران می تواند به رش��دی که بعد از 

بازگشت تحریم ها از دست داد برگردد.
وی افزود: برداشته شدن تحریم از شرکت ماموت، 
اتفاق بس��یار مهمی بود که در رسانه ها چندان به آن 
پرداخته نشد. این رفع تحریم نشان دهنده این است 
که کسانی که در بخش خصوصی به صورت حرفه ای 
ک��ار می کنن��د، می توانند س��دی در مقابل تحریم ها 

باشد و دولت می تواند به بخش خصوصی اعتماد کند. 
درحالی که تاکنون سابقه نداشته که شرکت یا نهادی 
بتواند به طور مستقل بتواند تحریم ها را از روی خود 
ب��ردارد. باید به این موضوع توجه بیشتری ش��ود که 
بخش خصوص��ی می تواند با هماهنگی ب��ا دولت، از 
لطماتی که تحریم ه��ا می توانند به اقتصاد ایران وارد 

کنند، جلوگیری کند.
رییس اتاق مشترک بازرگانی ایران و س��وییس در 
پاس��خ به س��والی پیرامون احتمال رسیدن به توافق 
تصری��ح ک��رد: اتفاقاتی که در حال رخ دادن اس��ت، 

احتمال رس��یدن به توافق را 50-50 نشان می دهد. 
از طرفی به نظر می رس��د که اروپا علاقه مند است که 
برجام دوباره ش��کل بگیرد و به مکانیزم آن برگردیم 
که اقتص��اد بتواند پیش رود و ش��رکت های اروپایی 
بتوانند کار کنند. انگلیس، فرانس��ه و آلمان هم فشار 
بسیار س��نگینی روی آمریکا وارد می کنند تا به مفاد 

قراردادهایی که توافق شده بازگردد.
وی اضاف��ه کرد: از طرف مقابل ب��ا اتفاقاتی که در 
افغانس��تان رخ داد، آقای بای��دن نمی تواند در آمریکا 
دیگر هزینه سیاسی بدهد. با توجه به انتخابات 2022 

آمریکا ب��رای مجلس، مطمئنا جمه��وری خواهان از 
موضوع افغانس��تان ب��ه عنوان نقطه ضعف اس��تفاده 
خواهن��د کرد. از این جهت می توان گفت که ش��اید 

بایدن نخواهد برای برجام هزینه سیاسی بدهد.
مافی در ادامه با تاکید بر نقش ارتباطات گس��ترده 
جهانی بر شکوفایی اقتصادی گفت: متاسفانه سیستم 
توافق ها و قراردادهای جهانی بس��یار متزلزل ش��ده 
اس��ت، آقای ترامپ تنه��ا از برجام خارج نشد بلکه از 
معاهده پاریس و نفتا یعنی معاهده همکاری اقتصادی 
مکزیک، کانادا و آمریکا و چند قرارداد رسمی بالستیک 
با روسیه نیز خارج ش��د. در جهانی که توافق و امضا 
دیگر ارزش ندارد و دولت فقط برای منافع کشورشان 
حرکت می کنند، کشورها باید سیستمی داشته باشند 
تا تداوم شکوفایی اقتصادی آنها منوط به یک قرارداد 
نباش��د که بتوان به راحتی آن را فسخ کرد و اقتصاد 
به سراش��یبی س��قوط برود. اقتصاد و به ویژه بخش 
خصوصی باید به شکلی با دنیا ارتباط داشته باشد که 

تدوام ارتباط به نفع شرکت های ذی نفع باشد.
وی همچنین خاطرنشان س��اخت: در سال 2024 
ممکن اس��ت دولت��ی روی ک��ار بیاید ک��ه از دولت 
آق��ای ترام��پ بدتر باش��د ک��ه می توان��د دولت تام 
کات��ن، پومپئو یا خانم نیکی هیلی باش��د. همه اینها 
جمهوری خواه های راست افراطی هستند و می توانند 
دوباره قرارداد را فسخ کنند تا ما دوباره در سراشیبی 
ق��رار بگیریم. اقتصاد ما باید به قدری ش��کوفا و پویا 
باش��د تا ش��رکت ها بتوانند از منافع خود دفاع کند و 
ارتباطات خود را داش��ته باشد. این باعث می شود که 

مملکت ضرر و زیان نبیند.

مدی�رکل صنایع فلزی و لوازم خانگی وزارت صمت از بررس�ی 
موضوع�ات دیر رس�یدن کالا به خرده فروش�ان، دخالت نکردن 
تولید کنندگان در بح�ث توزیع، موضوع صادرات و پایین آوردن 
قیمت تمام ش�ده، در جلسه اخیر این وزارتخانه با تولیدکنندگان 
و توزیع کنندگان خبر داد و گفت که برای اولین بار تعرفه واردات 
ورق های فولادی به کش�ور صفر شده و کس�ری ورق فولادی در 

صنعت لوازم خانگی برطرف شده است.
به گزارش ایس��نا، کیوان گردان،  مدیرکل صنایع فلزی و لوازم خانگی 
وزارت صنع��ت، معدن و تجارت، در یک برنامه تلویزیونی درباره جزئیات 
جلس��ه ام��روز تولیدکنندگان ل��وازم خانگی با مخبر مع��اون اول رئیس 
جمه��ور اظهار ک��رد: در بازدیدی که چند روز پیش آق��ای مخبر از بازار 
لوازم خانگی امین حضور داشتند مشکلاتی از سوی کسبه و جوانان این 
صنف مطرح شده بود که در جلسه امروز نیز این مسائل طرح و پیگیری 
شد. دیر رسیدن کالا به خرده فروشان، دخالت نکردن تولید کنندگان در 
بحث توزیع، موضوع صادرات و پایین آوردن قیمت تمام شده، مهمترین 

موضوعاتی بود که در این جلسه به آن پرداخته شد.
وی درباره وضعیت تامین ورق فولادی و مواد پتروشیمی در این صنعت 
نی��ز گفت: بیش��ترین ورق فولادی مورد نیاز صنعت ل��وازم خانگی، ورق 
فولادی س��رد اس��ت که در این زمینه برای اولین ب��ار عرضه اختصاصی 
این نوع ورق به صنعت خودروس��ازی و ل��وازم خانگی صورت گرفته و به 
ای��ن ترتیب رقابت قیمتی برای ورق های فولادی نیز از بین رفته اس��ت. 
در م��ورد تأمین مواد پتروش��یمی به ویژه ای بی اس نیز بر اس��اس تیراژ 
تولید کارخانه ها تامین می ش��ود که هر سه ماه یکبار سهمیه واحدها به 

پتروشیمی ها اعلام می شود.

همچنین به گفته مدی��رکل صنایع فلزی و لوازم خانگی وزارت صمت 
برای اولین بار تعرفه واردات ورق های فولادی به کشور صفر شده و کسری 

ورق فولادی در صنعت لوازم خانگی برطرف شده است.
گ��ردان در ادامه وعده داد که از آخر امس��ال ک��ه ظرفیت های جدید 
تولید لوازم خانگی در کش��ور فعال می شوند، کیفیت این محصولات نیز 

بهتر شوند.
وی با تاکید بر اینکه رشد کیفیت لازمه صادرات است، تصریح کرد: در 
حال حاضر حجم واردات لوازم خانگی کش��ورهای همس��ایه ایران به 37 
میلیارد دلار می رسد که طبق برنامه ریزی انجام شده امیدواریم طی پنج 
سال بتوانیم سهم خود را به یک میلیارد دلار از این رقم برسانیم. صادرات 
لوازم خانگی سال گذشته ۱5۰ میلیون دلار بوده و این رقم برای امسال 

۲۰۰ میلیون دلار پیش بینی شده است.
مشکلات تامین ورق و پتروشیمی همچنان پابرجا

در ادامه این برنامه محمدرضا دیانی، رئیس انجمن صنفی تولیدکنندگان 

لوازم خانگی اظهار کرد: بحث تولیدکنندگان این است که مواد اولیه داخلی 
از جمله ورق فولادی و مواد پتروش��یمی را با بالاترین نرخ های جهانی با 
ن��رخ ارز روز و نرخ رقابتی در بورس تامین می کنند. البته همه این مواد 
هم به تولیدکنندگان نمی رس��د و بخشی را باید در نهایت از دلالان و به 
نرخ آزاد تهیه کنند. این موضوعات در جلسه مطرح و پیشنهاد شد قیمت 
مواد اولیه در زنجیره کنترل ش��ود. همچنین درخواست کردیم که دولت 
این اطمینان خاطر را به تولیدکنندگان لوازم خانگی بدهد که با برنامه ای 

بلندمدت از سرمایه گذاری در این صنعت حمایت خواهد شد.
وی با بیان اینکه در حال حاضر برخی کالاهای عرضه شده در کشور به 
اروپا نیز صادر می شوند، گفت: مهمترین دغدغه تولیدکنندگان این است 
که با توجه به س��رمایه گذاری بالایی که انجام ش��ده، ناگهان تحت فشار 
مافیای واردات سیاست دولت تغییر نکند و راه را دوباره برای شرکت هایی 
که خودشان از ایران رفتند، باز کند. مسلما یک شبه هیچ تولید کننده ای 
نمی تواند مانند ش��رکت های میلیارد دلاری قابل رقابت با جهان ش��ود و 
این موضوع نیاز به بس��تر دارد. البته در جلسه امروز، تولیدکنندگان قول 
دادند، خدمات پس از فروش خود را بهبود دهند و افزایش قیمت نداشته 

باشند.
دیانی با بیان اینکه در حال حاضر ۱.5 میلیون دستگاه لوازم خانگی در 
بازار وجود دارد که هنوز به فروش نرسیده است، در مورد افزایش قیمت 
لوازم خانگی نیز گفت: 5 یا ۱۰ شرکت از ۱۰۰ شرکت تولیدکننده لوازم 
خانگی در کشور، قیمت تولیداتشان را افزایش دادند که سهم عمده ای در 
بازار ندارند. البت��ه ما از مردم می خواهیم به کالای ایرانی اطمینان کنند 
و برخ��ی تولیدکنندگان نیز حالا این تعهد را دادند که تا یک ماه پس از 

خرید کالا امکان مرجوع شدن آن وجود داشته باشد.

تعرفه واردات ورق فولادی صفر شد

بدون برجام و FATF اقتصاد کشور چشم انداز درخشانی ندارد
رییس اتاق ایران و سوییس:

در قالب یک پژوهش بررسی شد

تاثیر قیمت بر آلودگی میکروبی مواد غذایی 
مدیرکل تامین دام و فرآوری محصولات دامی شرکت پشیبانی امور دام ؛

تحویل تخم مرغ وارداتی با نرخ ترجیحی است 

نتایج یک پژوهش نشان می دهد شوکهای مثبت و منفی 
پول ب�ه ترتیب دارای اثر مثبت و منفی معنادار بر آلودگی 

میکروبی مواد غذایی در ایران است.
به گزارش ایسنا، جدیدترین تعریف امنیت غذایی که تقریباً همه 
منابع معتبر جهانی بر آن توافق دارند عبارت اس��ت از دسترسی 
هم��ه مردم در تمام اوقات به غذای س��الم و کافی برای داش��تن 
زندگی س��الم و فعال. تأمین امنیت غذایی یکی از اهداف اساسی 
جوامع بشری در تمام ادوار تاریخ و یکی از مهمترین ارکان حقوق 
فردی و امنیت انس��ان و جامعه محس��وب می ش��ود. محققان در 

پژوهشی تاثیر افزایش سطح عمومی قیمت ها را بر بهداشت مواد غذایی بررسی کرده اند.
در این پژوهش که توسط محمود بخشی نژاد، از گروه حسابداری دانشگاه آزاد اسلامی شهر کرد انجام شده، 
آمده است:»این پژوهش از نظر هدف کاربردی، از نظر شیوه انجام کار از نوع پژوهش های توصیفی است که 
به بررسی همبستگی بین متغیرها می پردازد و از نظر بعد زمانی نیز، از نوع پژوهش های پس رویدادی بوده 

و از اطلاعات گذشته استفاده می کند.«
به گفته ی این محقق، ش��وک های اقتصادی اثر قابل توجه و معناداری بر متغیرهای اس��می و حقیقی در 
اقتصاد هر کشور دارند. یکی از شیوه های موثر در اقتصاد، شوک های پولی است. با توجه به ترکیب درآمدهای 
حاصل از صادرات نفت و درآمدهای حاصل از سیاس��ت کس��ری بودجه، فروش ارز از س��وی بانک مرکزی و 
همچنین سیاس��ت های بانکی در مورد اعطای تس��هیلات، زمینه برای وقوع شوک های پولی در کشور فراهم 
اس��ت. یکی از متغیرهای متاثر از وقوع ش��وک های پولی، آلودگی مواد غذایی و تهدید سلامت مردم و نهایتا 
تهدید امنیت غذایی در کشور است. از این رو، در مطالعه حاضر، اثر شوک های پولی بر آلودگی میکروبی مواد 

غذایی شامل اشریشیاکلی، استافیلوکوکوس و سالمونلا مورد بررسی قرار گرفته است.
بر اس��اس نتایج این مقاله، نرخ ارز حقیقی بر آلودگی میکروبی اثر مثبت دارد. اثر مثبت نرخ ارز حقیقی بر 
آلودگی میکروبی مواد غذایی به این دلیل اس��ت که با افزایش نرخ ارز، صادرات محصولات بخش کش��اورزی 
برای صادرکنندگان از س��ودآوری بیش��تری برخوردار میگردد و این امر باعث می ش��ود که با صادرات بیشتر، 
تامی��ن تقاضای داخلی با محدودیت مواجه ش��ده، قیم��ت محصولات در بازار داخلی افزای��ش یافته و نهایتاً 
باعث می ش��ود محصولات غذایی ناس��الم و دارای بار آلودگی وارد بازار داخلی گردند. در این مقاله بیان شده 
است:»علاوه بر این، افزایش نرخ ارز باعث افزایش قیمت داخلی و خارجی نهاده تولید شده و نهایت از طریق 
افزایش هزینه تولید قیمت تمام شده محصول و در نتیجه قیمت مواد غذایی را افزایش دهد به همین ترتیب 
قیمت محصولات وارداتی نیز افزایش خواهد یافت و گس��ترش باره آلودگی مواد غذایی توزیع ش��ده در بازار 
داخل را باعث می ش��ود.« نویس��ندگان این مقاله می گویند: بر اساس نتایج این مطالعه سرانه حقیقی دارای 
اثر معنی دار و منفی بر آلودگی میکروبی مواد غذایی است. با توجه به کشش درآمدی موادغذایی، با افزایش 
درآمد حقیقی مردم، تقاضا برای مواد غذایی با کیفیت و سالم افزایش می یابد. البته با افزایش درآمد حقیقی 
مردم تقاضا برای مواد غذایی به همان میزان افزایش پیدا نمی کند و به عبارت دیگر در درآمدهای بالاتر سهم 

مواد غذایی در سبد مصرفی خانوارها کمتر می شود.

مدیرکل تامین دام و فرآوری محصولات دامی ش�رکت 
پش�یبانی امور دام، خاطر نشان کرد: از اوایل مهر واردات 
تخم مرغ نطفه دار به س�ازمان پش�تیبانی امور دام واگذار 
ش�د و این ش�رکت 25 میلیون تخم مرغ نطفه دار را وارد 

کشور کرد.
محم��د جعفری در گفت وگو با ایلن��ا در مورد آخرین وضعیت 
واردات تخ��م م��رغ نطفه دار گف��ت: واردات تخم م��رغ نطفه دار 
گوشتی به شرکت پشتیبانی امور دام، واگذار شده است. شرکت 
بعد از صدور ابلاغیه مقدمات واردات را از اواخر ش��هریور آغاز و 

در اوایل مهر واردات تخم مرغ را عملیاتی کرد.
وی ادامه داد: براس��اس برنامه ریزی انجام ش��ده در س��ازمان، تاکنون حدود ۲5 میلیون تخم مرغ نطفه دار 
گوش��تی وارد کش��ور شده است. طی تفاهم نامه منعقد شده با فعالان این بخش ۴۰ درصد از حجم واردات به 

انجمن تولیدکنندگان جوجه یک روزه کشور تخصیص داده شد.
این مقام مسئول بابیان اینکه قرارداد تولید گوشت مرغ گرم یا منجمد با انجمن تولیدکنندگان جوجه یک 
روزه بس��ته شده است، گفت: گوشت تولید ش��ده بنا به نیاز به بازار تزریق خواهد شد. دولت مشخص خواهد 
کرد چه نوع گوش��تی وارد بازار ش��ود. اگر نیاز به تنظیم بازار باش��د گوش��ت گرم به بازار تزریق خواهد شد و 
اگر بازار در شرایط مطلوبی باشد شرکت پشیبانی امور دام به صورت منجمد و به نرخ مصوب آن را خریداری 

خواهد کرد.
جعفری با اش��اره به افزایش تقاضا گوش��ت مرغ در س��ال جاری، گفت: جوجه ریزی امس��ال نسبت به سال 

گذشته ۱۰ درصد افزایش داشته است.
وی بابیان اینکه بخشی از تخم مرغ نطفه دار گوشتی به اتحادیه مرغداران داده شد، افزود: سازمان های جهاد 

کشاورزی استان ها، مرغداران را به شرکت پشیبانی امور دام معرفی می کند.
این مقام مس��ئول نرخ تحویل تخم مرغ نطف��ه دار را ۴۲۰۰ تومان اعلام کرد و افزود: نرخ هنوز تغییر نکرده 

است و اگر تغییر کند تحویل جوجه با نرخ جدید صورت خواهد گرفت.
جعفری در پاس��خ به این پرس��ش که چه میزان اعتبار برای واردات تخم مرغ نطفه دار تخصیص داده ش��ده 
اس��ت؟ گفت: محدودیتی برای واردات تخم مرغ نطفه دار گوش��تی وجود ندارد؛ خوشبختانه مشکل مالی هم 
نداری��م و می توانیم باتوجه ب��ه نیاز داخلی اقدام به واردات کنیم. درحال حاض��ر نمی توان میزان ارز و اعتبار 
تخصیص داده شده به این بخش را اعلام کنیم چراکه نرخ های خرید از کشورهای مختلف متفاوت است. باید 

منتظر بمانیم که فرایند واردات تا پایان سال به اتمام برسد.
به گفته وی، ایران از کش��ورهای ترکیه، اس��پانیا، مجارستان، هلند و بلژیک تخم مرغ نطفه دار گوشتی وارد 
می کند. قرار بر این بود که از کش��ور برزیل نیز وارد داش��ته باش��یم که هنوز عملیاتی نش��ده است. این مقام 
مس��ئول در پاسخ به این پرس��ش که تزریق این حجم تخم مرغ نطفه دار چه تاثیری در بازار خواهد گذاشت، 
افزود: بدون تردید بازار را تنظیم خواهیم کرد چراکه حجم واردات بس��یار قابل توجه اس��ت و در تولید جوجه 

یک روزه و قیمت جوجه موثر خواهد بود از سوی دیگر میزان تولید گوشت کشور را ارتقا خواهیم داد.

مدیر باغبانی س�ازمان جهاد کشاورزی خوزس�تان گفت: کشت چای ترش در استان 
خوزستان به ۸2 هکتار رسیده است.

محمد حسنی نس��ب با اعلام این خبر، اظهار کرد: با توجه به اقلیم مناس��ب استان برای کشت 
گیاهان دارویی توس��عه کشت این گیاهان با ارزش در دستور کار سازمان جهاد کشاورزی قرار 
گرفت. وی افزود: یکی از این محصولات سودمند چای ترش است که پیش از این با روند کند 
کش��ت این گیاه روبرو بودیم و محدود به شهرس��تان کارون بود. با برنامه ریزی و حمایت های 
صورت گرفته از سوی سازمان در حال حاضر سطح زیر کشت این محصول را در 9 شهرستان 

به 8۲ هکتار افزایش داده ایم که رشد 5 برابری را نشان می دهد.

به گزارش ایسنا به نقل از جهاد کشاورزی خوزستان، حسنی نسب عنوان کرد: برآورد می شود 
در پایان فصل برداشت بیش از 8۰ تن محصول چای ترش در شهرستان ها تولید شود.

وی ادامه داد: از جمله حمایت های صورت گرفته از سوی سازمان توزیع بذور رایگان، پرداخت 
تسهیلات ارزان قیمت، آموزش کشاورزان و بازاریابی برای فروش محصول بوده است.

حسنی نسب تصریح کرد: طی برنامه ریزی های صورت گرفته انتظار می رود طی ۴ سال آینده 
سطح زیر کشت این محصول به یک هزار هکتار برسد.

وی اظهار کرد: س��ازمان جهاد کش��اورزی خوزس��تان از کش��اورزان متقاضی کشت و فرآوری 
گیاهان دارویی حمایت کامل خواهد کرد.

رشد ۵ برابری 
 کشت 
 چای ترش
در خوزستان


